
  

Protokół Nr XXIX/2017 

z XXIX Sesji Rady Gminy Gaworzyce 

odbytej w dniu 28 grudnia 2017 r. 

 

 

W dniu 28 grudnia 2017 r. o godzinie 9.00 w Świetlicy wiejskiej w Wierzchowicach rozpoczęła 

się  XXIX Sesja Rady Gminy Gaworzyce.
 
 

 

Przy ustawowym składzie Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Nieobecny radny: Łukasz Najwer. 

 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

- Jacek Szwagrzyk - Wójt Gminy 

- Kamil Ciupak - Wicestarosta Polkowicki 

- bryg. Sylwester Jatczak - Komendant Powiatowy PSP w Polkowicach 

- Tadeusz Kocik - Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych 

- Bogusława Samul - Skarbnik Gminy 

- Izabela Rak  

- przedstawiciele jednostek organizacyjnych i pomocniczych. 

 

Obradom przewodniczyła Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce - Danuta Pawliszyn dokonała otwarcia XXIX Sesji 

Rady Gminy Gaworzyce, przywitała radnych, sołtysów, dyrektorów i kierownika jednostek                     

organizacyjnych oraz zaproszonych gości.  

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie 

uczestniczy 13 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dniu 7 grudnia 2017 r. zmarła radna                

Gminy Gaworzyce - śp. Janina Burda. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do zebranych o uczczenie pamięci radnej – śp. Janiny 

Burdy minutą ciszy. 

Następnie wyświetlono film - wspomnienie o zmarłej radnej. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 
Przewodnicząca Rady Gminy - Danuta Pawliszyn poinformowała, że porządek obrad jest zgod-

ny z porządkiem obrad przekazanym radnym w zawiadomieniu o sesji i w związku z tym przy-

stępuje się do jego realizacji. 

 

Porządek obrad XXIX sesji: 

  1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  2.   Przedstawienie porządku obrad. 

  3.   Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy. 

  4.   Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami. 

  5.   Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

  6.   Wnioski i zapytania. 

  7.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce. 
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  8.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2017 rok. 

  9.   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzy-

ce. 

 10.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok. 

 11.  Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Gaworzyce. 

 12.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Gaworzyce. 

 13.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Gaworzyce. 

 14.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Gawo-

rzyce. 

 15.  Odpowiedź na interpelację.  

 16.  Odpowiedzi na wnioski i zapytania.                 

 17.  Sprawy różne. 

 18.  Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do protokołu z XXVIII sesji nie wniesiono 

uwag. Protokół z XXVIII sesji Rady Gminy Gaworzyce uważa się za przyjęty. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami 

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami przedstawiła p. Anita 

Stangret - Sekretarz Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w okresie między sesjami zostało dołączone do protokołu. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła sprawozdanie o pracy w okre-

sie między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami zostało dołączo-

ne do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Komendantowi Państwowej Straży Pożarnej                    

w Polkowicach - bryg. Sylwestrowi Jatczakowi. 

Bryg. Sylwester Jatczak przybliżył zebranym specyfikę trudnej, 14 - godzinnej  akcji gaśniczej 

prowadzonej w dniu  27 listopada 2017 r. w związku z pożarem budynku mieszkalnego                        

w Gostyni.  

Bryg. Sylwester Jatczak wraz z Tadeuszem Kocikiem - Komendantem Gminnym OSP 

podziękowali Danucie Pawliszyn - Przewodniczącej Rady Gminy oraz Beacie Różyckiej - 

sołtysowi Gostyni za udostępnienie świetlicy wiejskiej oraz za przygotowanie ciepłych napojów 

i posiłków dla strażaków uczestniczących w akcji. 

 

Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała strażakom z PSP i OSP                       

za osobiste zaangażowanie w akcję gaśniczą i troskę o dobro mieszkańców. 

 

Następnie bryg. Sylwester Jatczak zaapelował do wszystkich o rozwagę w związku                                       

z eksploatacją systemów grzewczych, o wykonywanie przeglądów instalacji, a także o montaż                      

w domach odpowiednich czujników. 
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Ad. 6 

Wnioski i zapytania 

W punkcie 6 porządku obrad nie zgłoszono wniosków lub zapytań. 

 

Ad.7  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce  
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce omówi-

ła Skarbnik Gminy - Bogusława Samul.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/229/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2017 rok 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2017 rok przedstawiła Skarb-

nik Gminy - Bogusława Samul.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/230/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Bogusława Samul - Skarbnik Gminy poinformowała zebranych, że projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce na lata 2018-2033                              

był szczegółowo omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Następnie Skarbnik Gminy przypomniała kluczowe zapisy projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę nr II/387/2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie opinii                    

o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

przedstawionym wraz z projektem uchwały budżetowej na 2018 rok.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/231/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok został 

omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Na prośbę Przewodniczącej Rady Gminy, Przewodniczący Komisji stałych Rady Gminy 

odczytali opinie poszczególnych komisji z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 

rok. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę nr II/385/2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 15 grudnia 2017 r. w sprawie opinii                    
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o przedłożonym przez Wójta Gminy Gaworzyce projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Gaworzyce na 2018 rok.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/232/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

P. Jacek Szwagrzyk – Wójt Gminy Gaworzyce podziękował radnym za uchwalenie budżetu 

gminy na 2018 rok.  

Wójt Gminy dodał, że rok 2018 będzie rokiem inwestycyjnym, a także wyraził nadzieję, że do 

budżetu na 2018 rok będzie można wprowadzić zadania inwestycyjne z wykorzystaniem 

środków europejskich oraz że w budżecie znajdą się także mniejsze zadania. 

Wójt Gminy podziękował również sołtysom, radom sołeckim i mieszkańcom za to,                               

że zadecydowali o tym, aby część środków z funduszu sołeckiego wykazywać jako wkład 

własny do rozliczenia zadań własnych gminy. 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Gaworzyce 

Podjęcie uchwały jest uzasadnione zgłoszeniem zamiaru przejścia na emeryturę z dniem 1 lutego 

2018 r. przez Skarbnika Gminy Gaworzyce - panią Bogusławę Samul, co wiąże się                                       

z rozwiązaniem stosunku pracy.  

Wójt Gminy podziękował p. Bogusławie Samul – Skarbnikowi Gminy za wieloletnią pracę na 

rzecz Gminy Gaworzyce, za zaangażowanie i troskę. Wójt Gminy poinformował, że wystąpił do 

Wojewody Dolnośląskiego z wnioskiem o odznaczenie pani Bogusławy Samul medalem za 

długoletnią służbę. Pan Wojewoda przychylił się do prośby Wójta i medal zostanie wręczony 

podczas uroczystości w Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim. 

Podziękowania Skarbnikowi Gminy złożyli również radni, sołtysi, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych oraz Komendant Gminny OSP. 

Pisemny wniosek Wójta Gminy Gaworzyce z dnia 19 grudnia 2017 r. o odwołanie Skarbnika 

Gminy został dołączony do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/233/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy. 

Podjęcie uchwały jest uzasadnione powstaniem wakatu na stanowisku Skarbnika Gminy 

Gaworzyce, w związku z przejściem na emeryturę pani Bogusławy Samul - Skarbnika Gminy 

Gaworzyce z dniem 1 lutego 2018 r.  

Doświadczenie zawodowe p. Izabeli Małgorzaty Rak przedstawiła zebranym Sekretarz Gminy – 

Anita Stangret. 

Wójt Gminy zwrócił się do Rady Gminy z prośbą o przyjęcie kandydatury pani Izabeli 

Małgorzaty Rak i powołanie jej na stanowisko Skarbnika Gminy Gaworzyce. 

P. Izabela Rak zapewniła radnych, iż postara się spełnić wszystkie oczekiwania Rady. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Pisemny wniosek Wójta Gminy Gaworzyce z dnia 19 grudnia 2017 r. o powołanie Skarbnika 

Gminy został dołączony do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 
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Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/234/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Gaworzyce 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Gaworzyce. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/235/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy 

Gaworzyce 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji stałych 

Rady Gminy Gaworzyce. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 13 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXIX/236/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Odpowiedź na interpelację 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść odpowiedzi Wójta Gminy Gaworzyce z dnia                           

18 grudnia 2017 r. na interpelację w sprawie realizacji projektu inwestycyjnego pn. „Budowa 

kompleksu sportowo-rekreacyjnego  - toru motocrossowego wraz z infrastrukturą techniczną                      

i obiektami towarzyszącymi”. 

Odpowiedź została dołączona do protokołu. 

 

Po wysłuchaniu odpowiedzi, radna Maria Jankowa dodała, że z uwagi na to, iż w odczytanej 

odpowiedzi nie zostało dokładnie określone, kto jest autorem interpelacji, przypomina zebranym, 

że to ona była autorem interpelacji. 

Następnie radna Maria Jankowa stwierdziła, że jest zaskoczona sposobem udzielenia 

odpowiedzi na tak ważną sprawę dla gminy Gaworzyce. Projekt inwestycji pn. „Budowa 

kompleksu sportowo-rekreacyjnego  - toru motocrossowego wraz z infrastrukturą techniczną                      

i obiektami towarzyszącymi” ma służyć promocji naszej gminy na niespotykaną skalę, a okazało 

się, że my nic nie wiemy. 

Gmina otrzymała pozwolenie na budowę, ale nie wie kiedy rozpocznie zadanie, kto będzie 

finansował, kto będzie tym zarządzał, w jaki sposób to będzie zagospodarowane, i co tam 

będzie. Opieramy się na wizji przyszłości Stowarzyszenia Moto-Klub Gaworzyce.  

W udzielonej odpowiedzi został zacytowany zapis, że ten projekt został zakwalifikowany jako 

inwestycja celu publicznego. Gmina jako inwestor nie wie w jaki sposób będzie funkcjonował 

ten projekt, cały kompleks. Za to wie Moto-Klub. Gmina nie wie jak to będzie realizowane,                      

a stowarzyszenie Moto-Klub Gaworzyce ma wizję przyszłości, gdzie członkiem stowarzyszenia 

jest pan Wójt. 

Gmina uzyskała pozwolenie na podstawie projektu. Radna dodała, że projekt nie jest już 

własnością stowarzyszenia z uwagi na to, że Wójt wykorzystał już ten projekt do postępowania 

administracyjnego.  

Cała gmina powinna dowiedzieć się (za pośrednictwem strony internetowej i prasy lokalnej)                     

co tam będzie i jak tam będzie. Natomiast jeżeli chodzi o zarządzanie, to dobrze by było 
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zarządzaniem zajęła się organizacja, czyli Stowarzyszenie Moto-Klub Gaworzyce. 

Na posiedzeniu komisji pani Przewodnicząca mówiła o zaangażowaniu członków 

stowarzyszenia, a mamy mnóstwo takich ludzi angażujących się dla wspólnoty samorządowej,                        

np. sołtys Gaworzyc - pan Jan Rygiel.   

Radna dodała, że nie umniejsza roli członków Stowarzyszenia, ale to jest ich pasja. Nie może na 

tym ucierpieć gmina. Natomiast o ewentualnej sprzedaży będzie decydowała Rada. 

Gmina też musi coś z tego mieć - dobro naszej gminy jest celem najwyższym. 

 

Radna Anna Sojka – Przewodnicząca Komisji Zadań Budżetowo-Gospodarczych odnosząc 

się do wypowiedzi radnej Marii Jankowej poinformowała, że jako przewodnicząca wspólnego 

posiedzenia komisji wymieniła i chwaliła działania członków Moto-Klubu Gaworzyce                              

i nie skupiała się na innych osobach i organizacjach, gdyż przedmiotem posiedzenia były 

działania tego klubu. 

 

Ad. 16 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

Nie udzielano odpowiedzi. 

 

Ad. 17 

Sprawy różne 

W sprawach rożnych Przewodnicząca Rady Gminy odczytała podziękowania skierowane od 

Stowarzyszenia „Najmilsi” dla sołtysa Gaworzyc – pana Jana Rygla, sołtysa Śremu – pana 

Roberta Pogorzelskiego oraz Rady Gminy za okazaną pomoc, serce i dobrą wolę. 

 

Wójt Gminy poinformował, że w dniu 20 lutego 2018 r. o godzinie 11.00 nastąpi uroczyste 

otwarcie i poświęcenia nowego Przedszkola w Gaworzycach. Wcześniej, o godz. 10.15  zostanie 

odprawiona msza św. w Kościele w Kłobuczynie. 

 

Wicestarosta Polkowicki – p. Kamil Ciupak poinformował, że na ostatniej Sesji Rady Powiatu 

Polkowickiego zostały wręczone nagrody w konkursie „Na najlepszą inicjatywę społeczną 

służącą poprawie estetyki wsi Powiatu Polkowickiego”. 

Starosta skierował wyrazy uznania dla wszystkich mieszkańców naszej gminy, którzy wzięli 

udział w konkursie i swoją pracą zasłużyli na nagrody i podziękowania. 

Sołectwo Kłobuczyn zajęło III miejsce; W imieniu Kłobuczyna nagrodę odebrał sołtys 

Kłobuczyna podczas uroczystej Sesji Rady Powiatu.   

Wicestarosta dodał, że przez 18 lat zostało zgłoszonych 460 inicjatyw, wniosków. 

Specjalne wyróżnienie otrzymało sołectwo Gaworzyce. Nagrodę odebrał sołtys Jan Rygiel. 

Następnie Wicestarosta wręczył: 

- sołtysowi Witanowic czek na 2 tysiące złotych,  

- podziękowania dla społeczności: Korytowa, Dalkowa, Kurowa Wielkiego i Grabika. 

 

Ad. 18 

Zakończenie obrad 
Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn               

o godz. 10.30 zamknęła obrady XXIX Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 

                             Przewodnicząca Rady Gminy  

 

         Danuta Pawliszyn 
Protokołowała: 

 

Renata Dziurman 


